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Ledamöter 

Jan Jönsson (L), ordf. 

Alexandra Mattson Åkerström (V) §§ 1-24 

Ole-Jörgen Persson (M) 

Birgitta Thulin (M) §§ 1-24 

Mattias Keresztesi (M) §§ 1-24 

Mariana Moreira Duarte (MP)  

Kristin Jacobsson (C) §§ 1-24 

Michaela Hollis (KD)  

Lotten Hammar (S) 

Jackie Nylander (V) 

Christina Wallmark (SD)  

  

Tjänstgörande ersättare 

Matilda Vigedal (V) 

Lena Josefsson (S) §§ 1-24 

Anna Rantala Bonnier (Fi) § 25 

Johan Kling (C) § 25 

 

Ersättare  

Elisabeth Johnson (M)§§ 1-24 

Natalia Ringblom (M) §§ 1-24 

Greta Eulau (M) §§ 1-24 

Anne-Lie Elfvén (L) §§1-24 

Johan Kling (C) §§ 1-24 

Björn Häll Kellerman (V)  §§ 1-24 

Niclas Karlsson (SD)  §§1-24 

Anna Rantala Bonnier (Fi) §§ 1-24 

 
Tjänstemän 

Fredrik Jurdell, socialdirektör 

Veronica Wolgast Carstorp, avdelningschef 

Jenny Swärd, avdelningschef 

Niklas Odén, utredare § 4 

Jessica Hellberg, enhetschef § 4 

David Ekstrand, borgarrådssekreterare 

Anders Yngman, borgarrådssekreterare 

Inga-Karin Mellberg, nämndsekreterare 
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§ 1 

Godkännande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen godkändes.   
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§ 2  

Val av justerare och dag för justering 

 

Ordföranden Jan Jönsson och ledamoten Jackie Nylander utses att 

justera dagens protokoll. Ordföranden meddelade att justering sker 

måndag den 21 juni. 
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§ 3  

Förvaltningen informerar 

 

Under den här punkten informerar Niklas Odén, utredare på 

avdelningen för stadsövergripande sociala frågor om hur en 

stockholmsstandard för socialt fältarbete arbetats fram. I budget för 

2021 fick socialnämnden i samverkan med stadsdelsnämnderna i 

uppdrag att tydliggöra fältassistenternas uppdrag, arbetsmetoder och 

mål i syfte att skapa likställighet i staden. 

 

Jessica Hellberg, enhetschef för Framtid Stockholm informerade om 

Ungdomsjourens verksamhet särskilt under sommaren. 

Ungdomsjourens uppdrag är att under dagar, kvällar, nätter och 

helger bedriva socialt uppsökande arbete med barn och ungdomar. 

Syftet är att förebygga att barn och ungdomar hamnar i missbruk, 

kriminalitet, prostitution eller annat socialt nedbrytande beteende. 

 

Jenny Swärd, avdelningschef för socialtjänstavdelningen 

informerade om Insats Torsk, ett samverkansinitiativ som tagits av 

poliser vid lokalpolisområde Södermalm men bedrivits i Stockholm 

City. Insatsen har även stöttats av Nationella operativa avdelningen 

(Noa). Socialsekreterare från socialförvaltningens KAST och 

MIKA mottagning deltog i insatsen. Mottagningarna stöttar 

personer som har sålt sex och personer som vill sluta med sexköp. 

Sedan årsskiftet tar mottagningarna emot och ger stöd till personer 

från flera grannkommuner. Flera kommuner i Stockholms län har 

anslutit sig till socialförvaltningens KAST- och MIKA-mottagning.  

 

Nämnden tackade för informationen. 
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§ 4  

Nämndens frågor till förvaltningen 

 

Inget för dagen 
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§ 5  

När behovet får styra- ett tandvårdssystem för en mer jämlik 

tandvård (SOU 2021:22) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/472 

Dnr 1.6–143/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på remiss avseende När behovet får 

styra – ett tandvårdssystem för en mer jämlik tandhälsa (SOU 

2021:8)  

 

 

Ärendet  

När behovet får styra – ett tandvårdssystem för en mer jämlik 

tandhälsa (SOU 2021:8) har haft i uppdrag att utreda och föreslå hur 

tandvårdssystemet kan utvecklas för att uppnå en mer jämlik 

tandhälsa och ett mer resurseffektivt tandvårdssystem. 

Förvaltningen ställer sig överlag positiv till de förslag som anges i 

utredningen och hoppas att de kan leda till att tandvårdssystemet 

blir mer jämlikt. Förvaltningen vill dock framhålla betydelsen av att 

den uppsökande verksamheten som omfattar munhälsobedömning 

ska finnas kvar, likaså regionernas ansvar för munvårdsutbildning 

till personal inom kommunalt finansierad omsorgsverksamhet. 

Förvaltningen hade även önskat att utredningen ytterligare 

undersökt möjligheter för tandvården att ingå i hälso- och 

sjukvårdslagen. Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen. 
 
 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 18 maj 2021.  

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Lotten Hammar m.fl. (S). 

”Vi är positiva till att det i utredningen föreslås att de med störst 

behov ska få mest stöd, det är ett viktigt steg för en mer jämlik 

tandhälsa. Vi ser också positivt på att man tar steg i riktningen mot 

att tandhälsa inte ska bekostas i så stor utsträckning som nu av 

patienterna. Men vi håller med socialförvaltningen när de 
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framhåller att de önskat att utredningen ytterligare undersökt 

möjligheter för tandvården att ingå i hälso- och sjukvårdslagen.” 

 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) 

”Sverigedemokraterna ställer sig överlag positiv till de förslag som 

anges i utredningen och hoppas att de kan leda till att 

tandvårdssystemet blir mer jämlikt. Vi är positiva till förslaget 

gällande selektivt tandvårdsstöd då munhälsan är central för 

välbefinnande och hälsa. Att förebygga ohälsa i munnen är en viktig 

hälsoinsats, inte minst för äldre och en förbättrad 

munhygien/tandvård ökar livskvaliteten för alla. Vi är också liksom 

förvaltningen positiva till utredningens inriktning och förslag om att 

de som har de största behoven även ska ges företräde till 

tandvården. Idag erhåller unga vuxna upp till 23 år fri tandvård. 

Genom att begränsa den fria tandvården upp till 20 år som föreslås 

frigör resurser till mer behövande. 

 

Kostnaderna för tandvård har gjort att många avstår från, eller helt 

enkelt inte har råd, att ge sina tänder den vård de behöver. Detta har 

lett till allt fler allvarliga, dyra och svårbehandlade tandskador. Det 

finns även ett samband mellan dålig munhälsa och sjukdomar i och 

med att munnen tillhör och påverkar resten av kroppen. Vi anser 

därför att samarbetet och utbytet av kunskap mellan tand- och 

sjukvården måste förbättras och förebyggande tandvård måste 

prioriteras.” 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 6 

Betänkandet God och nära vård – rätt stöd till psykisk hälsa 

(SOU 2021:6) 

 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/549 

Dnr 1.6-173/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på remiss avseende betänkandet God 

och nära vård – rätt stöd till psykisk hälsa (SOU 2021:6) 

 

 

Ärendet  

Betänkandet God och nära  vård – rätt stöd till psykisk hälsa  

(SOU 2021:6) utreder förutsättningarna för att utveckla en ny form 

av skyndsamma och ändamålsenliga insatser inom primärvården vid 

lättare psykisk ohälsa i syfte att bl.a. förebygga svårare ohälsa och 

sjukskrivningar. Utredningen föreslår en förändring i hälso- och 

sjukvårdslagen (2017:30) (HSL), där förändringen består i att det 

ska synliggöras i primärvårdens grunduppdrag att primärvården 

svarar för hälso- och sjukvård avseende både fysisk och psykisk 

ohälsa. Socialförvaltningen ställer sig positiv till det förslag om 

ändring i HSL som avser att förtydliga primärvårdens uppdrag att 

även omfatta psykiska vårdbehov och att den typ av tillstånd och 

besvär som är av psykisk karaktär ges ett tydligare utrymme inom 

ramen för primärvårdens ansvarsområden. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar till 

kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 27 april 2021 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-06-15 

11 

 

 

§ 7 

Ny form för praktiskt boendestöd för ensamstående föräldrar, 

motion (Fi) 

Svar på remiss från kommunstyrelsen KS 2021/97 

Dnr 1.6-65/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som 

svar till kommunstyrelsen på motion (Fi) om ny form av 

praktiskt boendestöd för ensamstående föräldrar. 

 

 

Ärendet  

Kommunstyrelsen har remitterat en motion från Anna Rantala 

Bonnier och Lisa Palm (Fi) om en ny insats inom socialtjänsten. 

Insatsen kallas för praktiskt boendestöd och syftar till att stärka 

föräldraförmågan. Motionärerna föreslår att den ska rikta sig till 

ensamstående föräldrar med många barn eller barn med särskilda 

behov. Motionärerna föreslår också att staden utreder hur många 

föräldrar som är i behov av en sådan insats.  

Förvaltningen anser att det inte bör införas en insats som enbart 

riktar sig till ensamstående föräldrar då stöd inom socialtjänsten ska 

ges utifrån behov, oavsett familjekonstellation. Förvaltningen menar 

också att det i många fall är mer långsiktigt hållbart att stötta 

ensamstående föräldrar genom att engagera deras nätverk, inklusive 

den andra föräldern. Förvaltningen vill också framhålla att det finns 

en rad insatser riktade till barn med stora behov. Insatserna syftar 

både till stimulans för barnet och avlastning för föräldrarna. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som 

svar till kommunstyrelsen. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 18 maj 2021 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Lotten Hammar m.fl. (S) 

”Feministiskt Initiativ berör en viktig fråga i sin motion. Stödet till 

ensamstående föräldrar. Vi delar uppfattningen att samhället ska ge 

råd och stöd till de som önskar det. När människor önskar stöd ska 

samhället möta upp.  
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Ensamstående har det många gånger tufft med att få ihop vardagen. 

Oavsett om det handlar om tid för att hinna med allt som ska göras 

till att få ihop ekonomi i slutet av månaden. Med det sagt har 

förvaltningen i sitt tjänsteutlåtande visat att det finns 

öppenvårdsinsatser i stadsdelarna som skulle kunna användas för att 

stödja familjerna. Vi tror att det är olika typer av familjer som kan 

behöva samhällets stöd och då är det viktigt att staden inte särskiljer 

stödet mellan olika familjekonstellationer. Det ska inte heller krävas 

biståndsbeslut för att kunna få stöd i föräldraskapet om samhället på 

allvar vill att fler ska våga och vilja be om hjälp av socialtjänsten. 

Det är genom att arbeta med barn, unga och deras familjer som en 

god grund för det förbyggande arbetet läggs. 

 

Vi ser framförallt att den grupp som nämns i motionen kan gynnas 

av stöd från till exempel frivilligorganisationer och civilsamhälle 

där det egna nätverket brister. Detta kräver att staden ger ett stöd till 

organisationer som vänder sig till föräldrar som behöver stöd. Detta 

kan ske genom föreningsstöd eller ännu mer tydligt genom 

tecknande av IOP-avtal. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

”Om jag hade haft rösträtt hade jag yrkat 

1. bifall till motionen ny form av praktiskt boendestöd för 

ensamstående föräldrar 

2. och därutöver anföra:  

Vi håller med förvaltningen om att det erbjuds en hel del bra stöd 

till föräldrar och deras barn. Men vi menar att behovet är stort och 

att den hjälp som finns att få inte täcker in de föräldrar som är i 

behov av direkt praktiskt stöd. När detta inte kan tillgodoses får det 

konsekvenser för barnen. Det föräldrastöd som förvaltningen lyfter 

är oftast samtalsstöd och inte praktiskt. Det fokuserar på den 

emotionella föräldraförmågan, inte praktiskt stöd i vardagen. En 

kontaktfamilj är bra för barnen, men inte heller det tillgodoser 

mammas behov av stöd för att exempelvis hitta nytt nätverk eller 

orientera sig i samhället. Därför menar vi att en ny form av praktisk 

boendestöd behövs.  

Socialsekreterare i verksamhet med erfarenhet menar att kvinnor 

som lämnat våld och isolation har svårt att få det praktiska stöd som 

de behöver för att överhuvudtaget orka bygga upp ett nytt liv. Och 

detta drabbar i allra högsta grad barnen, som redan har upplevt våld 

och uppbrott. De har i många fall fått lämna skola och vänner och 
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det enda trygga sammanhang man haft, för att börja om på en ny 

plats med en förälder som själv är i behov av stöd. Då är det oerhört 

olyckligt att socialtjänsten inte har möjlighet att gå in med praktiskt 

stöd för att hjälpa till i den nya vardagen. Idag finns stöd för 

kvinnor som lämnat en våldsam relation t.ex. i form av stöd på 

SHIS  mellanboende, men vår erfarenhet är att detta stöd beviljas 

framförallt för att stötta kvinnan som lämnat med boenderelaterade 

frågor som hur man betalar räkningar eller lämnar in ansökan till 

ekonomiskt bistånd. Det är tydligt att de insatser som finns idag inte  

är tillräckliga utan att praktiskt stöd behövs även ur ett barn och 

föräldraperspektiv när det finns stora behov. Vår tanke är inte en 

generell insats för alla utan där socialtjänsten gör en 

behovsprövning ur ett barn och föräldraperspektiv precis som vid 

andra behovsprövningar. Feministiskt Initiativ vill med denna 

motion initiera en ny insats som ska kunna utformas för att kunna 

erbjuda dessa ensamstående mammor det stöd som de och deras 

barn behöver för att få vardagen att fungera både praktiskt och 

emotionellt.” 
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§ 8 

Årsrapport 2020 för Socialnämnden 

Yttrande till stadsrevisionen 

Dnr 1.4-157/2021/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som yttrande till Revisionskontoret över årsrapport 2020. 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtandet till 

kommunstyrelsen. 

 

 

Ärendet  
Den kommunala revisionen är fullmäktiges kontrollinstrument för 

att granska den verksamhet som bedrivs i nämnder och bolag. 

Stadsrevisionen har granskat socialnämndens ansvarstagande för att 

genomföra verksamheten enligt fullmäktiges uppdrag. Sammantaget 

bedöms att socialnämnden i allt väsentligt har bedrivit 

verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 

på ett tillfredsställande sätt. Nämnden bedöms i huvudsak ha en 

ändamålsenlig styrning och uppföljning avseende granskade 

områden. Av revisionens granskning har utvecklingsområden 

identifierats och nämnden kommer att åtgärda dessa i enlighet med 

rekommendationerna i rapporten. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar till Stadsrevisionen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 2 juni 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  
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§ 9 

Komplettering till Inspektionen för vård och omsorg (IVO)  

i pågående tillsynsärende 

Dnr 1.4-171/2021   IVO dnr 3.5.1-193/2020-8 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

som yttrande till inspektionen för vård och omsorg (IVO)  

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till berörda 

stadsdelsnämnder för kännedom 

 

 

Ärendet  

IVO inleder tillsyn av socialnämnden i Stockholms stad för att 

utreda de omständigheter som framkommit i ett klagomål om 

Södermalm, Enskede-Årsta-Vantör och Hägersten-Älvsjö 

stadsdelsförvaltningar som inkommit till IVO. Nämnda 

stadsdelsförvaltningar har yttrat sig i ärendet och IVO begär nu 

komplettering från socialnämnden. Av underlaget framkommer att 

Enskede-Årsta-Vantör och Hägersten-Älvsjö stadsdelsförvaltningar 

har följt riktlinjerna för oklar tillhörighet som finns i Stockholms 

stad. Södermalms stadsdelsförvaltning har inte yttrat sig gällande 

det aktuella klagomålet men det framkommer av förvaltningens svar 

att riktlinjerna är väl förankrade vid förvaltningen. Stockholms stad 

säkerställer att stadsdelsförvaltningarna följer stadens riktlinjer och 

rutiner genom stadsövergripande nätverk för chefer och 

handläggare, utbildning för nyanställda socialsekreterare och 

stadsövergripande utbildningar. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner tjänsteutlåtandet som svar till IVO. 

 

Förvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

den 18 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 10 

Månadsrapport för maj 2021 

Dnr 1.2.2-55/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner månadsrapport för maj 2021. 

2. Socialnämnden godkänner korrigerad fördelning av 

statsbidrag för att motverka akut hemlöshet enligt tabell i 

detta ärende. 

 

 

Ärendet  

Prognosen baseras på utfallet per 31 maj samt utifrån dialog med 

samtliga chefer om eventuella avvikelser från budget.  

Nämnden redovisar totalt en årsprognos som är enligt budget.  

De flesta enheter har en ekonomi i balans med budget.  

Förvaltningen föreslår nämnden godkänna korrigerad fördelning av 

statsbidrag för att motverka akut hemlöshet. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 juni 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 11 

Nya riktlinjer för familjehemsvård för barn och unga 

Dnr 3.1.1-151/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förslaget till revidering av 

riktlinjerna för familjehemsvård för barn och unga 

2. Ärendet överlämnas för vidare beslut till 

kommunfullmäktige 

 

 

Ärendet  

Ny lagstiftning och föreskrifter har trätt i kraft inom området 

familjehemsvård för barn och unga. Socialstyrelsen har också gett 

ut nya vägledningar och handläggningsstöd som påverkar arbetet 

med familjehemsvård. Förslaget till nya riktlinjer har uppdaterats i 

enlighet med de nya regelverken och rekommendationerna. Även 

barnrättsperspektivet har setts över och förtydligats i och med att 

barnkonventionen blev svensk lag den 1 januari 2020. Skolan som 

skyddsfaktor och vikten av en fungerande skolgång för barn i 

familjehem har särskilt poängterats i de nya riktlinjerna. För att 

förenkla för läsaren har riktlinjernas struktur setts över och i 

förslaget finns också tydligare hänvisningar till bland annat 

Socialstyrelsens föreskrifter, allmänna råd och handböcker i syfte 

att göra det lättare att hitta fördjupad information. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner de reviderade riktlinjerna. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 28 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Lotten Hammar m.fl. (S). 

”I de nya riktlinjerna för familjehemsvård för barn och unga finns 

flera nya förbättringar för barn som placeras i familjehem och ny 

lagstiftning är också på gång inom området. Ett förstärkt 

barnrättsperspektiv är välkommet och det återspeglas även i 

riktlinjerna. Ett viktigt utvecklingsområde framåt är att utarbeta 

arbetssätt och rutiner för barn och unga i samhällsvårds rätt att vara 
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delaktiga i vården, komma till tals samt kunna rapportera 

missförhållanden. 

 

Vi vill poängtera att vi gärna sett ett förtydligande i riktlinjerna om 

att syskon ska placeras tillsammans om möjligt, att barn inte ska 

behöva skiljas från hela sin familj vid en placering är något som 

barn i samhällsvården själv rapporterat som viktigt. Vidare står 

detta i handboken från Socialstyrelsen men vi hade gärna sett att 

även förvaltningen betonat detta i riktlinjerna. Detta tänker vi också 

kan underlätta att värna om barnens kulturella identitet. I och med 

detta välkomnar vi även släkting- eller närståendehem, men vi vill 

här betona att det är särskilt viktigt under att under utredningen och 

introduktionen säkerställa att familjehemmet inte låter 

vårdnadshavare träffa barnet mer än vad socialtjänsten anser är bra 

för barnet. 

 

Vi ställer oss frågande till varför det inte framkommer i riktlinjerna 

att familjehem inte får ta emot placeringar om de har egna 

biologiska barn som är yngre än tre år, men får ta emot två 

placerade barn yngre än tre år samtidigt. Ett barn som placeras i 

familjehem behöver minst lika mycket tid och energi som ett 

biologiskt barn. Vi har lyft den här frågan tidigare men vi har inte 

fått något tydligt svar. Vi önskar återkoppling om varför denna 

regel finns, hur den motiveras och varför den inte framkommer i 

riktlinjerna. Om regeln har tagits bort i revideringen av riktlinjerna 

önskar vi få veta hur resonemanget har gått. 

 

Skolan är en viktig plats för många barn som har det svårt hemma 

och en god skolgång innebär ofta bättre självförtroende och bättre 

psykisk hälsa hos barnet. Vi ställer oss dock frågande till att det i 

riktlinjerna står att särskild vikt ska läggas vid att vara en god 

skolförälder av flera anledningar. Skrivningen kan leda till svåra 

bedömningar om vad det innebär att vara en god skolförälder, och 

det är viktigt att komma ihåg att barn som placeras kan ha många 

olika problemområden utöver skolan. Bedömningen om vad som är 

särskilt viktigt för det enskilda barnet bör avgöras av respektive 

socialsekreterare i vårdplanen. För vissa barn i familjehem kan det 

vara viktigare med personer som ger trygghet, stabilitet och 

känslomässigt stöd till barnet, även om det såklart inte utesluter att 

de också kan och bör vara bra skolföräldrar. 

 

I utredningen av ett familjehem anser vi att det är viktigt att 

socialsekreteraren alltid frågar hur ett familjehem ställer sig till att 

ta emot barn av olika åldrar, kön, religion, sexuell läggning eller 

identitet. I dagsläget framgår det inte alltid tydligt huruvida dessa 
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frågor kommer på tal under utredningen och vi ser självklart ett 

värde i att dessa frågor ställs till varje familjehem, inget barn ska 

riskera att hamna i ett hem som inte accepterar barnet för vem 

barnet är. 

 

Vi anser att det för barnens bästa bör upprättas ett register över 

olämpliga familjehem och det är glädjande att staden just nu i alla 

fall ser över frågan hur man internt kan hantera den. Det är orimligt 

att detta inte finns redan idag, det blir dessutom än lättare för 

olämpliga familjehem att få nya uppdrag när antalet aktörer i 

dagsläget är många. Detta arbete bör staden prioritera högt så att 

barn inte riskerar att placeras i ett familjehem som gör mer skada än 

nytta. Vi anser att all jour- och familjehemsvård ska gå via 

kommunen då detta är myndighetsutövning samt att privata hem 

inte ska användas i staden. Vi hoppas också att staden vidare arbetar 

med att förbättra kvalitén och egenkontrollen för 

familjehemsvården då det fortfarande är så att få 

vårdnadsöverflyttar görs och senaste året minskade till antalet.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 12 

Sysselsättning inom socialpsykiatrin 

Redovisning av budgetuppdrag 

Dnr 3.1.1-176/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens redovisning om 

sysselsättning inom socialpsykiatrin. 

2. Socialnämnden överlämnar tjänsteutlåtande om 

sysselsättning inom socialpsykiatrin till stadsdelsnämnderna 

och kommunstyrelsen för kännedom. 

 

 

Ärendet 

Sysselsättning enligt socialtjänstlagen (2001:453) (SoL) är en 

biståndsbedömd insats inom socialpsykiatrin i Stockholms stad.  

Sysselsättning kan beviljas i syfte att bryta isolering, tillgodose den 

enskildes behov av social samvaro och meningsfull vardag samt 

främja den enskildes delaktighet i samhället. Sysselsättning kan 

också ha ett arbetsförberedande syfte för personer som har en 

målsättning att närma sig och på sikt etablera sig på 

arbetsmarknaden. Under 2019 infördes ett nytt ersättningssystem 

inom sysselsättning för socialpsykiatrin. I kommunfullmäktiges 

budget 2020 gavs socialförvaltningen i uppdrag att ytterligare 

definiera insatsen sysselsättning, och ett följduppdrag i 

kommunfullmäktiges budget under 2021 var att både införa en ny 

typ av sysselsättning för målgruppen med större fokus på 

arbetsrehabilitering samt att göra en översyn av ersättningssystemet. 

Detta har utretts i samverkan med stadsledningskontoret. 

Socialförvaltningen föreslår en förändring i ersättningssystemet som 

innebär att ersätta den fasta månadssumma som finns i dagsläget, 

med ett system där tidsintervallerna inom ramen för sysselsättning 

har en differentierad prissättning. Sammanfattningsvis innebär det 

att kostnaderna för sysselsättning följer omfattningen på den 

enskildes deltagande. Genom denna ändring förväntas resultaten 

blir att fler personer inom socialpsykiatrins målgrupp får tillgång till 

meningsfulla aktiviteter genom sysselsättningsinsatser. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner redovisningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 13  
Sekretesshandbok – Samverkan mellan socialtjänst, polis och 
kriminalvård 

Dnr 3.1.1-210/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner Sekretesshandbok – Samverkan 

mellan socialtjänst, polis och kriminalvård 

 

 

 

Ärendet  

I Stockholms stad är det en angelägen fråga att utveckla och 

förbättra samarbetet och informationsutbytet mellan socialtjänsten 

och polisen inom nuvarande sekretessregler. Där sekretess finns är 

det viktigt dels med förståelse för varandras roller och lagstiftning, 

dels med tydlighet och information om varför begränsningarna finns 

och om det finns några alternativa lösningar som kan underlätta 

samverkan, exempelvis genom att inhämta samtycke från den 

enskilde till att sekretessen bryts. Denna handbok samlar och 

belyser de mest relevanta lagrum som socialtjänsten i sitt dagliga 

arbete kommer i kontakt med i samverkan med polis och 

Kriminalvård. Målsättningen med handboken är att underlätta för 

socialsekreterare och chefer att navigera kring de lagrum som man 

kommer i kontakt med i sitt arbete med barn, unga och vuxna i 

ärenden som kräver samverkan med polis och Kriminalvård.  

Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner förslaget till 

Sekretesshandbok – Samverkan mellan socialtjänst, polis och 

kriminalvård.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 28 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson m.fl. (V), ledamoten 

Lotten Hammar m.fl. (S). 

”Vi välkomnar att vårt förslag har hörsammats och blir nu 

verklighet. Bland socialtjänsten och polisen uppstår ibland frågor 

om när det är tillåtet och möjligt att bryta sekretessen. Osäkerheten 

mellan och inom båda myndigheterna innebär att olika tolkningar 

görs i olika delar av staden. Därför är det bra att det nu finns en 
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handbok om de sekretessbrytande bestämmelserna. Genom att ha 

låtit de juridiska avdelningarna ta fram handboken har man 

säkerställt att samtliga parter agerar på liknande sätt oavsett i vilken 

del av staden man verkar i. På så sätt kan likställigheten 

säkerställas. Att kriminalvården också har varit involverade i arbetet 

för att ta fram handboken är bra. Det är viktigt att socialtjänsten kan 

utbyta information med relevanta myndigheter. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 14 
Stockholmsstandard för socialt fältarbete  
Redovisning av budgetuppdrag 

Dnr 3.1.1-188/2021 

  

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner Stockholmsstandard för socialt 

fältarbete 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom 

3. Ärendet överlämnas för kännedom till kommunfullmäktige. 

 

 

 

Ärendet 

I budget för 2021 fick socialnämnden i samverkan med 

stadsdelsnämnderna i uppdrag att tydliggöra fältassistenternas 

uppdrag, arbetsmetoder och mål i syfte att skapa en likställighet i 

staden. En arbetsgrupp bestående av chefer för 

stadsdelsförvaltningarnas fältverksamheter, externa experter samt 

utredare från socialförvaltningen har under våren processat 

uppdraget, vilket har resulterat i förslag till; Stockholmsstandard 

för socialt fältarbete. Denna standard för socialt fältarbete i 

Stockholm ska bidra till att stadens fältverksamheter stärks 

ytterligare och bidra till att barn och unga ska leva under trygga och 

socialt utvecklande omständigheter. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner Stockholmsstandard för socialt fältarbete.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag.  

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Lotten Hammar m.fl.(S)  

”Vi välkomnar att en standard för hur det sociala fältarbetet ska 

bedrivas. Det är något som vi har efterfrågat länge och det är bra att 

den nu finns på plats. Samtidigt är det viktigt att stadsdelarna ska ha 

utrymme att arbeta utifrån de lokala behoven som finns i respektive 

stadsdel, det är det som är styrkan med stadsdelarna att de har god 

lokalkännedom och ska kunna anpassa arbetet efter lokala behov. 
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Nästa steg bör vara att samtliga stadsdelsnämnder ska ha 

fältassistenter som bedriver socialt fältförlagt arbete. Samt att 

resurserna till stadsdelsnämnderna stärks för att fler fältassistenter 

ska anställas.  

 

Tyvärr ser vi hur antalet fältassistenter i staden har minskat 

betydligt sedan år 2018. Det är ett uppenbart resultat av de 

besparingar som den grönblåa majoriteten genomförde på 

stadsdelsnämndernas verksamhet för barn, kultur och fritid direkt 

efter valet år 2018. Nedskärningarna på arbetet för att stoppa 

rekryteringar av unga till kriminalitet och det förebyggande arbetet 

måste upphöra. Det är en anmärkningsvärd prioritering att 

majoriteten lagt över 100 miljoner på ordningsvakter men har inte 

säkerställt att det finns fältassistenter i alla stadsdelar. Vi måste ha 

fler fältassistenter som kan tidigt se och fånga upp unga som rör sig 

i riskmiljöer.   

 

I arbetet för att stoppa rekryteringarna till gängen och den 

organiserade brottsligheten är fältassistenterna viktiga. I nära 

samarbete med polisen, skola, socialtjänst och civilsamhälle ska 

man tidigt fånga upp unga på glid. Ingen ska tappas bort, vi vill att 

samhället ska finnas där så inget barn eller ungdom far illa.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 15 

Fördelning av statsbidrag för att kvalitetsutveckla arbetet mot 

våld i nära relationer 

Dnr 3.1.2-196/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag för att 

kvalitetsutveckla arbetet mot våld i nära relationer enligt 

nedan 

 

 

Fördelning av statsbidrag för att 

kvalitetsutveckla arbetet mot våld i nära 

relationer 2021 

Nämnd Fördelning kronor 

Rinkeby-Kista  482 184 

Spånga-Tensta 289 882 

Hässelby-Vällingby 424 457 

Bromma 226 097 

Kungsholmen 163 704 

Norrmalm 165 336 

Östermalm 172 111 

Södermalm 406 940 

Enskede-Årsta-Vantör 488 722 

Skarpnäck 204 579 

Farsta 349 314 

Hägersten-Älvsjö 407 554 

Skärholmen 295 895 

Äldrenämnden 150 000 

Totalt 4 226 775 

 

 

 

Ärendet 

Regeringen beslutade för år 2021 att ge kommuner och landsting 

möjligheten att rekvirera medel för att utveckla arbetet mot våld i 

nära relationer. Medlen rekvireras från Socialstyrelsen.  

Stockholms stad rekvirerar 4 226 775 kronor som sedan ska 

fördelas på stadsdelsnämnderna, socialnämnden och äldrenämnden 

för användning under perioden 1 januari-31 december 2021. 

Förvaltningen föreslår att förvaltningschefen ges delegation från 

nämnden att fördela medlen enligt fördelningsnyckeln för vuxna 

inom individ och familj, då det saknas en fördelningsnyckel för våld 
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i nära relationer. Medlen ska enligt anvisningarna användas för att 

utveckla socialtjänstens och hälso- och sjukvårdens arbete mot våld 

i nära relationer, sexuellt våld, hedersrelaterat våld och förtryck 

samt för att stödja arbete med vuxna och barn i prostitution och 

människohandel för sexuella ändamål. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner förslag till fördelning av statsbidrag. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 16 

Följderna för särskilt utsatta grupper med anledning av  

covid-19 pandemin 

Dnr 2.3.1-34/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens redovisning av 

budgetuppdrag som rör följderna för särskilt utsatta grupper 

med anledning av covid 19 pandemin 

2. Socialnämnden uppdrar åt förvaltningen att nästa år 

återkomma med en ny redovisning i enlighet med vad som 

nedan anförs 

3. Socialnämnden anför följande: 
 

”Vi tackar förvaltningen för en intressant och välgjord kartläggning 

av covid-19-pandemins följder för särskilt utsatta grupper. 

Kartläggningen konstaterar att den isolering som många personer 

har drabbats av, och svårigheterna för socialtjänsten och andra 

samhällsaktörer att bedriva verksamhet enligt ordinarie arbetssätt, 

har varit påfrestande för många av de personer som socialtjänsten 

möter. Det är dock ännu för tidigt för att en full överblick över 

pandemins effekter på längre sikt ska vara möjlig. 

 

Det är viktigt att staden följer den ”sociala skuld” som kan ha 

byggts upp under pandemin. Kartläggningen är ett värdefullt 

komplement till den ordinarie rapportering och effektbedömning 

som sker inom ramen för tertialrapporter och 

verksamhetsberättelser. Vi vill därför att socialförvaltningen nästa 

år återkommer med en ny redovisning av pandemins effekter på 

särskilt utsatta grupper.” 

 

 

Ärendet 

Som ett led i uppdraget att stödja stadsdelsnämnderna i att 

identifiera samt analysera följderna för utsatta grupper med 

anledning av covid-19-pandemin har socialförvaltningen anlitat 

Sweco. Syftet har varit att ge stadsdelsnämnderna ett gemensamt 

underlag för fortsatt arbete. I uppdraget har det ingått att analysera 

vilka risker och behov stadens verksamheter ser framöver i 

förhållande till de särskilt utsatta grupperna. Fokus har varit på 

verksamhetsområdena ekonomiskt bistånd, barn och unga, 

funktionsnedsättning, våld i nära relationer, missbruk och beroende, 

hemlöshet och socialpsykiatri.   
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Den genomförda studien visar att få tydliga effekter av pandemin 

går att observera i statistik från stadens verksamheter. Genom 

intervjuer med medarbetare i stadens verksamheter och andra 

aktörer har flera redan synliga följder på olika målgrupper 

identifierats men genomgående tycks de som intervjuats anse att de 

riktigt stora konsekvenserna av pandemin kommer man inte kunna 

se förrän längre fram i tid. Denna rapport har haft fokus på utsatta 

grupper som har kontakt med socialtjänsten och denna rapport 

skulle kunna vara en utgångspunkt för det fortsatta arbetet. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner rapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Ordföranden fann att nämnden beslutat enligt förslag från den 

grönblå majoriteten (L),(M),(MP)(C),(KD), 

 

Yrkanden 

Ordföranden Jan Jönsson (L), ledamöterna Ole-Jörgen Persson m.fl. 

(M), Mariana Moreira Duarte (MP), Kristin Jacobsson (C), 

Michaela Hollis (KD) yrkade bifall till eget förslag till beslut.   

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Lotten Hammar m.fl.(S). 

”Vi vill tacka förvaltningen för den här rapporten. Den är oerhört 

värdefull för stadsdelsnämndernas och politikens arbete. Underlaget 

måste utgöra utgångspunkt för stadens arbete med återstarten. 

Rapporten visar att flera grupper har påverkats negativt under 

pandemin. Och vi vet att det finns grupper som har blivit påverkade 

trots att det just nu inte syns i statistiken.  

 

Stadsdelsnämnderna och socialnämnden bör ha beredskap för att 

stärka och skala upp olika verksamheter för att säkerställa att alla 

grupper som har drabbats hårt får stöd. Den sociala skulden som har 

byggts upp måste betas av. Det krävs en plan för arbetet framåt och 

resurser till socialtjänsten. Tyvärr saknar vi i ärendet en plan och 

riktning för det framtida arbete och vi har hittills inte sett några 

satsningar för att socialtjänsten ska ha en möjlighet att skala upp det 

förebyggande och uppsökande arbetet såväl som de akuta insatserna 

när det gäller till exempel barn och kvinnor som utsätts för våld. 

Som förvaltningen skriver är det uppenbart att pandemin skapat 

större isolering och därmed större utsatthet för våld inom familjens 

ramar både mot barn och vuxna. Detta samtidigt som socialtjänstens 
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möjligheter att jobba uppsökande kraftigt begränsats av pandemin. 

Organisationer som jobbar mot sexuellt våld vittnar därtill om att 

andelen unga tjejer och kvinnor som söker sig till dem blir allt fler 

och tiden för att kunna få stöd ökar. När samhället nu återstartar 

finns det stora eftersatta behov som om inget görs riskerar innebära 

en fortsatt mycket stor otrygghet för många stockholmare. Vår 

förhoppning är att majoriteten nu tar till sig rapporten och 

säkerställer att stadens verksamheter i höst har stöd och medel för 

att ge hjälpa stockholmare som är behov av det.     

 

Ytterligare lärdomar som vi anser att staden bör göra utifrån 

pandemin är att; agera snabbare och utifrån de faktiska behoven. 

Järva-området som tidigt drabbades hårt av pandemin med höga 

smitto- och dödstal är också stadsdelar som präglas av trångboddhet 

och ekonomisk utsatthet. Boenden i Järva-området har i högre 

utsträckning arbeten som kräver att man är fysiskt på plats än andra 

stadsdelar samtidigt som hemarbetet eller studier i hemmet många 

gånger försvåras av trångboddheten. Vi anser att det tog för lång tid 

för staden att ta fram evakueringsboenden för riskgrupper. Samt att 

staden skapade en ekonomisk tröskel i och med att hyrorna för 

många av lägenheterna var för höga. Många hade inte råd och det 

fanns inte ett system utanför försörjningsstödsystemet för att kunna 

få möjlighet till hjälp med hyran. Vi befarar att detta bidrog till den 

låga användningen av denna möjlighet som annars hade kunnat 

både rädda liv och avlasta familjer där trångboddheten blev särskilt 

påtaglig under pandemin.” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 17 

Insatser som stabiliserar skolgång 

Redovisning av budgetuppdrag 

Dnr 3.1.1-194/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialtjänsten godkänner redovisning av insatser för att 

stabilisera skolgång. 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till stadsdelsnämnderna 

för kännedom 

 

 

Ärendet 

Den viktigaste vägen för att utveckla sina möjligheter till ett gott liv 

med god hälsa, inkomst och möjlighet att påverka är utbildning och en 

fungerande skolgång. Om utsatta barn klarar sig bättre i skolan 

förbättras även deras framtida livschanser. De insatser som 

socialtjänsten erbjuder för att stabilisera skolgången samt bryta en 

omfattande frånvaro för barn och unga som är aktuella inom 

socialtjänsten är betydelsefulla, dels för att problemen inte ska 

förvärras, dels för att öka barnens och de ungas möjligheter att 

lyckas i skolan så att skolan kan ge ett framtida skydd mot psykisk 

ohälsa och olika former av sociala problem. Insatserna ska syfta till 

att förbättra barns och ungas situation och öka deras förutsättningar 

att ta till sig kunskap. Socialnämnden fick i budget 2021 uppdraget 

att tillsammans med stadsdelsnämnderna utveckla fler insatser för 

att stabilisera skolgången för barn och unga som är aktuella inom 

socialtjänsten. Socialförvaltningen föreslår att nämnden godkänner 

redovisningen. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 3 juni 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten lotten Hammar m.fl. (S) 



Socialnämnden 
Protokoll 
2021-06-15 

31 

 

 

Vi tackar för det informativa tjänsteutlåtandet som utgör ett viktigt 

underlag för nämndens och stadsdelsnämndernas fortsatta arbete. 

Tjänsteutlåtandet är en viktig påminnelse för politiken om skolans 

betydelse för att barn ska klara sig i livet med god hälsa och egen 

försörjning.  

 

Därför är det beklagligt att majoritetens skolbudgetar de senaste 

åren inte hållit måttet, de har varit bland de sämsta under 2000-talet. 

Nedskärningen på skolorna innebär att man rycker undan en av de 

viktigaste skyddsfaktorerna för att barn och unga ska ha god hälsa 

och inte hamna i missbruk, kriminalitet eller andra sociala problem.  

 

Vår förhoppning är att majoriteten ändrar sig inför kommande 

budget och prioriterar skolan och de andra välfärdverksamheterna 

som avgörande för att alla barn ska få bra uppväxtvillkor och för att 

alla barn får förutsättningar och stöd för att klara kunskapsmålen. 

Genom att investera i barnen och deras utveckling lägger vi grunden 

för jämlikhet, samhållning och trygghet. ” 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) instämde i det särskilda 

uttalandet från (V),(S). 
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§ 18 

Sysselsättning inom socialpsykiatrin 

Funktionshinderinspektörernas kvalitetsgranskning 

Dnr 3.4.2-804/2020 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialtjänsten godkänner funktionshinderinspektörernas 

rapport. 

2. Socialnämnden överlämnar rapporten till berörda 

stadsdelsnämnder. 

3. Socialnämnden överlämnar rapporten till övriga 

stadsdelsnämnderna för kännedom 

 

 

Ärendet 

Stockholms stads funktionshinderinspektörer har till uppgift att 

granska kvalitet i biståndsbedömda insatser som ges till personer 

med funktionsnedsättning enligt Socialtjänstlagen (SoL) och lagen 

om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS). Uppdraget 

har ett generellt brukarperspektiv. Bevakning av likställighet över 

staden samt spridning av goda exempel från de granskade 

verksamheterna är en viktig del i arbetet. Syftet är att stimulera 

verksamheternas utvecklings- och kvalitetsarbete.  

Granskningsarbetet genomförs utifrån en granskningsmodell som 

baseras på kvalitetskriterier framtagna av Socialstyrelsen och 

Sveriges kommuner och regioner (SKR):  

 Trygghet och säkerhet 

 Självbestämmande och integritet 

 Tillgänglighet 

 Helhetssyn och samordning 

 Kunskapsbaserad verksamhet 

 Effektivitet 

Aktuell granskning av insatsen sysselsättning enligt 

socialtjänstlagen (SoL) inom socialpsykiatrin omfattar 40 slumpvis 

utvalda ärenden i stadsdelsförvaltningarna Farsta, Norrmalm, 

Skärholmen och Östermalm. Förvaltningen redovisar resultat från 

granskningen och föreslår att nämnden godkänner rapporten. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 juni 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 19 

Färdplan för införandet av en enhetlig yrkestitulatur inom  

LSS verksamheterna 

Dnr 3.1.1-184/2021 

 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialtjänsten godkänner framtagen färdplan för införande 

av en enhetlig yrkestitulatur inom LSS verksamheterna 

2. Socialnämnden överlämnar ärendet till kommunstyrelsen 

 

 

Ärendet 

Socialnämnden fick i uppdrag år 2020 att ta fram ett förslag till 

färdplan med tillhörande kostnadsanalys för införandet av en 

enhetlig yrkestitulatur inom LSS-verksamheterna bostad med 

särskild service för barn och ungdom, bostad med särskild service 

för vuxna, daglig verksamhet och korttidsvistelse. En 

kompetenskartläggning har genomförts som visar på att endast  

ca 62 procent av medarbetarna i berörda verksamheter uppnår 

kompetenskraven för titeln stödassistent. Förvaltningen föreslår att 

staden genomför en validering av kompetensen hos befintliga 

medarbetare följt av erbjudande om utbildningssatsningar utifrån en 

femårsplanering för medarbetare som inte når upp till 

kompetenskrav för titeln stödassistent. Förvaltningen föreslår vidare 

att yrkestitlarna stödassistent och stödpedagog införs vid 

nyanställning förutsatt att kompetenskrav för respektive yrkestitel är 

uppfyllda. För att uppnå en enhetlig yrkestitulatur inom 

verksamhetsområdet kommer staden behöva införa en yrkestitel för 

de medarbetare som inte når upp till kompetenskravet för 

stödassistent. Förvaltningen föreslår att staden inför titeln 

stödbiträde som en samlad titel för de medarbetare som inte når upp 

till kompetenskrav för stödassistent. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner framtagen färdplan. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 20 

Statsbidrag för 2021 för subventioner av 

familjehemsplaceringar – Fördelning av statsbidrag  

Dnr 3.1.2-189/2021 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden godkänner fördelning av statsbidrag för 

subventioner av familjehemsplaceringar enligt nedanstående. 

 

Fördelning av statsbidrag för subventioner 

av familjehemsplaceringar 2021 

Nämnd Fördelning kronor 

Rinkeby-Kista  319 094 

Spånga-Tensta 181 475 

Hässelby-Vällingby 249 934 

Bromma 111 262 

Kungsholmen 59 652 

Norrmalm 72 860 

Östermalm 71 935 

Södermalm 148 267 

Enskede-Årsta-Vantör 258 552 

Skarpnäck 97 857 

Farsta 161 086 

Hägersten-Älvsjö 199 636 

Skärholmen 175 485 

Totalt 2 107 095 

 

   

Ärendet 

Socialstyrelsen har fått i uppdrag av regeringen att fördela 

statsbidrag för subventioner av familjehemsplaceringar. Medlen ska 

användas till utvecklingsarbete för att tillgodogöra 

familjehemsplacerade barn och ungas rättigheter och behov.   

Stockholms stad har möjlighet att rekvirera totalt 2 107 095 kronor 

under 2021.  Förvaltningen föreslår att socialnämnden godkänner 

förslaget att fördela statsbidraget till samtliga stadsdelsnämnder 

enligt fördelningsnyckel som tagits fram av stadsledningskontoret.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 april 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 21 

Årsrapport personligt ombud 2020 

Dnr 2.3.1-119/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner förvaltningens årsrapport för 

personligt ombud 2020 

2. Socialnämnden överlämnar årsrapporten till 

stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

 

Ärendet 

Personligt ombud riktar sig till personer med långvariga och 

omfattande psykiska funktionsnedsättningar som har behov av 

särskilt stöd för att kunna ta tillvara sina rättigheter i samhället. I 

syfte att tillvarata personligt ombuds kunskaper om systemfel och 

samverkansproblem har en stadsövergripande årsrapport 

sammanställts om verksamheten. Socialförvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner bifogad årsrapport för personligt ombud 2020 

och att rapporten lämnas till stadsdelsnämnderna för kännedom. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 

Ledamoten Christina Wallmark (SD) 

”Personliga ombud är en viktig insats som sparar lidande för den 

enskilde mottagaren tillhörande en utsatt samhällsgrupp. Genom 

insatsen upptäcks också systemfel och andra problem i samhällets 

sätt att handlägga ärenden för den här gruppen. Personliga ombud 

utför på så sätt en viktig samhällsinsats där investerade medel 

kommer både den enskilda och samhället till del i form av 

tillvaratagande av individens rättigheter samt genom att upptäcka 

och åstadkomma förbättringsåtgärder i handläggningen i 

hanteringen av kommande ärenden. ” 
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§ 22 

Avropsavtal Bevakning och larmcentraltjänster till följd av 

förnyad konkurrensutsättning 

Dnr 2.3.1-119/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner avtal avseende bevaknings och 

larmcentraltjänster för enheten för hemlösa. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om:  

- tecknande av avtal samt personuppgiftsbiträdesavtal 

med godkänd leverantör, 

- hävning samt uppsägning av avtal, 

- ändringar och tillägg till avtal som är förenliga med 

upphandlingslagstiftningen samt 

- förlängning av avtal. 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen möjlighet till 

delegering av åtgärderna i punkt 2.   

 

 

Ärendet 

Avropet från ramavtalet avser Bevakning och larmcentraltjänster 

avseende Socialförvaltningen, Enheten för hemlösas lokaler.  

Nuvarande avtal går ut den 30 juni 2021 och avtalstiden för 

kommande avtal är preliminärt från den 1 juli 2021 till och med den 

31 december 2022 med möjlighet till förlängning om ett + ett år.  

Avropet görs på uppdrag av socialnämnden enligt lag om offentlig 

upphandling (LOU). Utvärderingen av det ekonomiskt mest 

fördelaktiga anbudet har skett utifrån bästa förhållande mellan pris 

och kvalitet. Ersättning för uppdraget är en fast kostnad på 116 

844 kronor i månaden. Förvaltningen föreslår att nämnden 

godkänner avtalet. 

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 12 maj 2021. 

 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 23  

Anmälningsärenden 

A. Protokoll från funktionshinderrådet 2021-04-21 

B. Protokoll från Individutskottet 2021-04-22 

C. Protokoll från Tillståndsutskottet 2021-04-24 

D. Inkomna skrivelser 

E. Förslag till nya föreskrifter och allmänna råd om 

socialnämndens utredning och fastställande av faderskap 

eller föräldraskap samt utredning när barn kommit till 

genom assisterad befruktning-kontorsutlåtande  

Dnr 1.6-102/2021 

 

Nämnden lägger anmälningsärendena till handlingarna.  
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§ 24 

Övriga frågor 

 

Socialnämndens beslut 

Socialnämnden uppdrar till förvaltningen att bereda skrivelsen 

från (V),(S) och återkomma till nämnden. 

 

 

Skrivelse till Socialnämnden om stadens yttersta ansvar 

gällande akut behov av stöd för personer under 65 år 

Vice ordföranden Alexandra Mattsson Åkerström m.fl. (V), 

ledamoten Lotten Hammar m.fl. (S), med instämmande av 

ersättaren Anna Rantala Bonnier (Fi) 

 

”Kommunen har skyldighet gentemot sina medborgare att alla 

dagar, oavsett tid på dygnet, året runt erbjuda det bistånd som de har 

rätt till. Det kan också innebära akut behov av hjälp utifrån 

våldsutsatthet, ekonomiskt stöd, en natt på akutboende eller 

placering av barn som far illa, vilket hanteras av bland annat stadens 

socialjour. 

 

För personer med stöd genom LSS torde samma princip gälla och 

kommunen måste därför snabbt kunna sätta in stödinsatser vid de 

tillfällen när det akut behövs, exempelvis om assistenten inte dyker 

upp, brukaren har ramlat på golvet eller assistenten blir sjuk, detta 

hanteras kvällstid hanteras av stadens trygghetsjour. Enligt 

information från en stadsdelsförvaltning ska detta hanteras av 

beställarenheten under dagtid. Vissa hänvisar till utföraren som 

dock kan ha olika möjlighet att tillgodose akuta situationer. En del 

hänvisar till trygghetslarm som långt ifrån alla med personlig 

assistans har installerat i hemmet. 

 

Vi vill mot bakgrund av detta ställa följande frågor till 

förvaltningen:  

 Hur ska akuta situationer likt de ovan beskrivna 

hanteras inom staden?  

 Råder likställighet över staden, mellan stadsdelarna?  

 Vilket ansvar vilar på utförare respektive staden?  

 Hur påverkas ansvarsfördelningen av olika aktörers 

möjligheter att snabbt åtgärda akuta situationer? 
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§ 25 

Avtal sjuksköterskor 

Till följd av hävning av upphandlad jourverksamhet 

Dnr 2.3.4.175/2021 

 

Socialnämndens beslut 

1. Socialnämnden godkänner avtalsförslag avseende kommunal 

hälso- och sjukvård utförd av sjuksköterskor på jourtid i 

Stockholms stad. 

2. Socialnämnden ger förvaltningschefen i uppdrag att för 

nämndens räkning besluta om:  

- tecknande av avtal samt personuppgiftsbiträdesavtal med 

godkänd leverantör, 

- hävning samt uppsägning av avtal, 

- partsbyte, 

- ändringar och tillägg till avtal som är förenliga med 

upphandlingslagstiftningen samt 

- förlängning av avtal. 

3. Socialnämnden ger förvaltningschefen möjlighet till delegering 

av åtgärderna i punkt 2.   

4. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

Ärendet 

Stockholms stad med organisationsnummer 212000-0142, genom 

socialnämnden, ingick den 1 oktober 2019 avtal med Stockholms 

Sjuksköterskejour (organisationsnummer 559121-8317). I mars 

2020 informerades förvaltningen att Stockholms Sjuksköterskejour 

att de gjort ett ägarbyte och överlåtit verksamheten samt avtalet till 

ADEPT sjuksköterskejour, med organisationsnummer 559121-8317   

Avtalet avsåg kommunal hälso- och sjukvård utförd av 

sjuksköterskor på jourtid (kvällar, nätter samt helger) samt 

planerade och oplanerade patientbesök som ett komplement till 

nämndens egen verksamhet LSS-hälsan, med diarienummer 2.11.2–

121/2019. LSS-hälsan ansvarar för utförandet av hälso- och 

sjukvårdsåtgärder i bostäder med särskild service enligt lag 

(1993:387) om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 

under dagtid på vardagar.  

 

Den 4 maj 2021 beslutade förvaltningen att häva avtalet med 

leverantören på grund av att denne vid upprepade tillfällen under en 

period om tolv månader brustit allvarligt i sina åtaganden och inte 

vidtagit rättelse.  
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Till följd av hävningen och på grund av att behovet av kommunal 

hälso- och sjukvård utförd av sjuksköterskor på jourtid kvarstår 

behöver ett tillfälligt avtal ingås. Det tillfälliga avtalet avser att 

täcka behovet som uppstått till följd av att förvaltningen hävt ovan 

nämnda avtal. Ny annonserad upphandling kommer att publiceras 

under 2021.  

 

Socialförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 7 maj 2021. 
 

Beslutsordning 

Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 


